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DPr-BRM-II.0012.19.8.2023 

Protokół nr 67/VI/2023 

posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej 

Rady Miejskiej w Łodzi 

z dnia 28 czerwca 2023 r.  

posiedzenie on-line 

 

I. Obecność na posiedzeniu: 

stan Komisji   -   8 radnych  

obecnych   -   8 radnych  

nieobecnych  -   0 radnych  

oraz zaproszeni goście. 

Listy obecności stanowią załącznik nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla radnych na posiedzenie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Zaproszenie dla gości na posiedzenie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

II. Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 66 z dnia 14 czerwca 2023 r.  

3. Sprawozdanie z realizacji „Programu Szczepień Ochronnych Łodzian Przeciw Grypie” 

finansowanego z budżetu miasta Łodzi w 2022 roku – druk 134/2023. 

4. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2022 – druk 135/2023. 

5. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego w Łodzi 

na lata 2019-2022 za rok 2022 – druk 136/2023. 

6. Sprawozdanie z realizacji programu działań na rzecz rodzin wielodzietnych pod nazwą 

„Łódzka Karta Dużej Rodziny” w okresie od 1 czerwca 2022 roku do 31 maja 2023 roku 

– druk 137/2023. 

7. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2022 – druk 138/2023. 

8. Sprawozdanie z realizacji w roku 2022 planu nadzoru nad działającymi na terenie Miasta 

Łodzi żłobkami, klubami dziecięcymi i dziennymi opiekunami wpisanymi do rejestru 

prowadzonego przez Prezydenta Miasta Łodzi – druk 139/2023. 

9. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 
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III. Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz. 

 

IV. Przebieg posiedzenia i przyjęte ustalenia. 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz powitał obecnych on-line radnych oraz 

zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził quorum niezbędne do 

prowadzenia obrad i podejmowania prawomocnych uchwał i opinii.  

 

Ad pkt 1. - Przyjęcie porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz poinformował zebranych, iż 

proponowany porządek został poszerzony o projekt uchwał Rady Miejskiej w Łodzi – druk nr 

144/2023. 

 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek posiedzenia po zmianach.  

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 66 z dnia 14 czerwca 2023 r.  

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 

Konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Miejskiego 

Centrum Medycznego im. dr. Karola Jonschera w Łodzi – druk 144/2023. 

4. Sprawozdanie z realizacji „Programu Szczepień Ochronnych Łodzian Przeciw Grypie” 

finansowanego z budżetu miasta Łodzi w 2022 roku – druk 134/2023. 

5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2022 – druk 135/2023. 

6. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego w Łodzi 

na lata 2019-2022 za rok 2022 – druk 136/2023. 

7. Sprawozdanie z realizacji programu działań na rzecz rodzin wielodzietnych pod nazwą 

„Łódzka Karta Dużej Rodziny” w okresie od 1 czerwca 2022 roku do 31 maja 2023 roku 

– druk 137/2023. 

8. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2022 – druk 138/2023. 

9. Sprawozdanie z realizacji w roku 2022 planu nadzoru nad działającymi na terenie Miasta 

Łodzi żłobkami, klubami dziecięcymi i dziennymi opiekunami wpisanymi do rejestru 

prowadzonego przez Prezydenta Miasta Łodzi – druk 139/2023. 
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10. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz poddał pod 

głosowanie przyjęcie porządku. 

 

Komisja w głosowaniu: przy 8 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” 

i braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła porządek obrad.  

 

Przewodniczący Komisji przeszedł do realizacji porządku obrad. 

 

Ad pkt 2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia nr 66 z dnia 14 czerwca 2023 r.  

Uwag nie zgłoszono.  

 

Przewodniczący Komisji poddał protokół pod głosowanie. 

 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała protokół. 

 

Ad pkt 3 Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powołania Komisji 

Konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Miejskiego 

Centrum Medycznego im. dr. Karola Jonschera w Łodzi – druk 144/2023. 

 

p.o. Dyrektor Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Szymon Kostrzewski omówił 

projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Brak pytań. 

Brak głosów w dyskusji. 

 

Komisja w głosowaniu przy 8 głosach „za”, przy braku głosów „przeciw” i braku głosów 

„wstrzymujących się”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Ad pkt 4. Sprawozdanie z realizacji „Programu Szczepień Ochronnych Łodzian Przeciw 

Grypie” finansowanego z budżetu miasta Łodzi w 2022 roku – druk 134/2023. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

omówiła Sprawozdanie wraz z uzasadnieniem. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę, że ilość sczepień odbyła się standardowo w małej 

ilości.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że w ubiegłym roku był realizowany program 75+, w ramach którego starsze 

osoby miały bezpłatne szczepienia z recepty od lekarza pierwszego kontaktu. Natomiast 

osoby 65+ otrzymały te szczepienia ze zniżką 50%. W kwestii dostępu do sczepień nie było 

żadnych problemów.  

 

Przewodniczący Komisji zwrócił uwagę, że szczepienia są potrzebne, czego przykładem jest  

sezon zima 2022/2023, gdy nastąpiło bardzo wiele zachorowań. Powróciły takie choroby jak 

ospa, grypa, RSV.  

 

Wobec braku innych pytań i głosów w dyskusji, Sprawozdanie -druk 134/2023 zostało 

przyjęte przez Komisję do protokołu.  

 

Ad pkt 5. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie za rok 2022 – druk 135/2023. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

omówiła Sprawozdanie wraz z uzasadnieniem. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

Faza pytań i dyskusji. 
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Brak pytań. 

Brak głosów w dyskusji. 

 

Komisja przyjęła Sprawozdanie – druk 135/2023 do protokołu.  

 

Ad pkt 6. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Ochrony Zdrowia 

Psychicznego w Łodzi na lata 2019-2022 za rok 2022 – druk 136/2023. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

omówiła Sprawozdanie wraz z uzasadnieniem. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Radny p. Władysław Skwarka zapytał, czy polepszyła się sytuacja w kwestii psychiatrii 

dziecięcej? Główny problem stanowił brak możliwości natychmiastowego spotkania ze 

specjalistą w sytuacjach kryzysowych. Czy coś się polepszyło w tej kwestii? 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że medycyna terapeutyczna jest poza kompetencjami Miasta. W zeszłym roku 

została uruchomiona poradnia dla dzieci z problemem FAS, w którym pracuje psycholog, 

psychiatra, pediatra i inni specjaliści. Jest zainteresowanie tą poradnią, dlatego też będą 

uruchamiane dodatkowe środki na jej działalność. Jednak głównym problem dla lepszego 

funkcjonowania tego przedsięwzięcia jest zatrudnienie kolejnego psychiatry.  

 

Przewodniczący Komisji podsumował, że niestety obszar psychiatrii i psychologii dziecięcej 

jest niezwykle obciążony, kolejki do tych specjalistów są ogromne. W Łodzi nie ma ośrodka 

psychiatrycznego na miarę zachodnich ośrodków. Taki ośrodek znajduje się np. pod 

Warszawą – jest to Wojewódzki Szpital dla Nerwowo i Psychicznie chorych „Drewnica” w 

Ząbkach. Ponadto dodał, iż jest to wspólne życzenie, aby ośrodek na podobnym poziomie 

znajdował się w Łodzi, choć to nie jest obszar działania Miasta.  
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Wobec braku innych pytań i głosów w dyskusji, Sprawozdanie -druk 136/2023 zostało 

przyjęte przez Komisję do protokołu.  

 

Ad pkt 7. Sprawozdanie z realizacji programu działań na rzecz rodzin wielodzietnych 

pod nazwą „Łódzka Karta Dużej Rodziny” w okresie od 1 czerwca 2022 roku do 31 

maja 2023 roku – druk 137/2023. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

omówiła Sprawozdanie wraz z uzasadnieniem. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Brak pytań. 

Brak głosów w dyskusji. 

 

Komisja przyjęła Sprawozdanie – druk 137/2023 do protokołu.  

 

Ad pkt 8. Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2022 – druk 

138/2023. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

omówiła Sprawozdanie wraz z uzasadnieniem. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

 

Przewodniczący Komisji poprosił o przedstawienie szczegółów Sprawozdania. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

stwierdziła, że Sprawozdanie z realizacji Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2022 jest przedstawione 
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w nowej formule. Ponadto dodała, że są tu podane najnowsze badania ankietowe dotyczące 

spożywania alkoholu i używania narkotyków przez dorosłych mieszkańców Łodzi. Pierwszy 

raz te badania zostały wykonane w 2018 roku, teraz zostały powtórzone tym samym 

narzędziem, za 2022 rok. Jest to wspólny program raportowany dla tych zagadnień. Jest tu 5 

obszarów, w tym 4 merytoryczne. Pierwszy w obszarze profilaktyki: alkohol, narkotyki i 

uzależnienia behawioralne pojawiające się po raz pierwszy. 70% uczestników i 23 % środków 

pochłonęły właśnie działania profilaktyczne. Drugi obszar to redukcja szkód zdrowotnych, 

czyli działania adresowane do osób, które nadużywają alkoholu i narkotyków. Są dotknięte 

uzależnieniami behawioralnymi. Na ten cel jest przekazywana 1/3 wszystkich środków. Jest 

to duża kwota, bo są to działania interwencyjne typu umieszczenie w izbie wytrzeźwień. 

Uczestnicy stanowią 12% wszystkich uczestników programu. Trzeci obszar dotyczy 

minimalizacji dysfunkcji zdrowia i życia rodzinnego, społecznego. Jest to obszar wspierający 

osoby współuzależnione. 36% wszystkich środków jest przeznaczonych na ten cel. Czwarty 

obszar to formalnoprawny, czyli realizacja procedur, które maja służyć zmniejszeniu naruszeń 

prawa na rynku alkoholowym oraz prowadzenie procedur zmierzających do podjęcia leczenia 

odwykowego osób uzależnionych od alkoholu. 7% wszystkich środków na ten cel jest 

przeznaczanych. Działania były koordynowane przez Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych, 

Wydział Edukacji, Wydział Sportu, Biuro Aktywności Miejskiej, MOPS oraz Straż Miejską. 

W tych jednostkach znajdowały się środki na ten cel. Cała kwota wyniosła 16 263 983 zł 

wykorzystana w ponad 97%. Średnie spożycie alkoholu w Łodzi, w grupie przebadanych 

1000 osób dorosłych, w 2022 roku wzrosło od 2018 roku na osobę do 9,8 l. Jeśli chodzi o 

rodzaj alkoholu, to wzrosło spożycie piwa, mniej spożywany jest najmocniejszy alkohol – 

wódka. Jest mniej abstynentów, w 2022 roku niecałe 12% mieszkańców, a w 2018 roku było 

ich 17%. Osób ryzykownie pijących jest więcej, ponieważ w 2018 roku było ich niecałe 9%, a 

w 2022 prawie 14%. Niepokojąca jest informacja, że wzrosła liczba osób wsiadających za 

kierownice pod wpływem alkoholu, bo w 2018 roku było ich 3,80% a w 2022 roku 11.70%. 

Również niepokojącą informacja jest fakt spożywania alkoholu przez kobiety w ciąży, bo 

przyznało się do tego ponad 19% kobiet.  

 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są informacje na temat ilości urodzeń FAS w Łodzi? 

Czy jest wzrost?  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że nie ma takich danych, nie ma danych medycznych, nie ma takich statystyk.  
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Przewodniczący Komisji zapytał, czy Wydział Zdrowia i Spraw Społecznych mógłby 

zwrócić się do NFZ z takim zapytaniem w ramach prowadzenia programu? Jak wygląda ta 

kwestia w ujęciu rocznym, czysto statystycznym, od 2018 roku. Dotyczy to również innych 

chorób od alkoholowych w okresie urodzeniowym i prenatalnym. Jest to bardzo niepokojąca 

informacja, nawet jeśli spożycie alkoholu było tylko okazjonalne. Jeśli wzrósł wskaźnik 

urodzeń z FAS, to należałoby pilnie rozpocząć działania profilaktyczne w tym temacie. 

Konsekwencje urodzeń z FAS są długofalowe, to jest zespół na całe lata, którego nie da się 

wyleczyć. Można najwyżej złagodzić skutki, które i tak takie dziecko będzie odczuwało całe 

życie. Koszty takich terapii spadają m.in. na Miasto. Na zakończenie Przewodniczący 

Komisji poprosił o przekazanie takich danych do Komisji po otrzymaniu informacji z NFZ. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że Wydział wystosuje takie zapytanie lecz nie wie, czy są prowadzone takie 

raporty w tym kontekście wyodrębnione.  

 

Przewodniczący Komisji poprosił jeszcze o najważniejsze informacje w zakresie 

spożywania narkotyków.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

odpowiedziała, że najpopularniejszym narkotykiem przynajmniej raz spożywanym jest 

marihuana i haszysz. W 2022 roku do spożycia ich choć raz w życiu przyznało się ponad 26% 

osób dorosłych, więcej niż w 2018 roku, w którym było 17% osób. We wszystkich innych 

kategoriach tzn. spożywania chociaż raz w życiu amfetaminy, ekstazy, dopalaczy, kokainy, 

ilość osób jest wyższa niż w 2018 roku. W ciągu ostatnich 12 miesięcy 9,7 % dorosłych osób 

mieszkańców naszego Miasta używało marihuany, najliczniej w grupie wiekowej 18-24 lata – 

prawie 32%. Jest tu więcej mężczyzn – 16%, niż kobiet – 4%.  

 

Wobec braku innych pytań i głosów w dyskusji, Sprawozdanie -druk 138/2023 zostało 

przyjęte przez Komisję do protokołu.  

 

Ad pkt 7. Sprawozdanie z realizacji w roku 2022 planu nadzoru nad działającymi na 

terenie Miasta Łodzi żłobkami, klubami dziecięcymi i dziennymi opiekunami wpisanymi 

do rejestru prowadzonego przez Prezydenta Miasta Łodzi – druk 139/2023. 
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Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i Spraw Społecznych p. Iwona Iwanicka 

omówiła Sprawozdanie wraz z uzasadnieniem. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Faza pytań i dyskusji. 

Brak pytań. 

Brak głosów w dyskusji. 

 

Komisja przyjęła Sprawozdanie – druk 139/2023 do protokołu.  

 

Ad pkt 10. – Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

 

Spraw wniesionych i wolnych wniosków nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Komisji p. Sebastian Bohuszewicz podziękował za udział w obradach 

i zamknął posiedzenie Komisji. 

 

 

Protokół sporządziła     Przewodniczący Komisji 

 

Monika Ograbek-Kiełpińska      Sebastian Bohuszewicz 

 


